
#
ديدگاه شماره 2726 -  چهارشنبه 16 شهریور 41401

رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس : 
مقامات ایران

 به ترک ها تذکر جدی دهند
رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس از 
دیوار کشی ترکیه در مرز ایران انتقاد کرد و خواستار پیگیری 
بین  اتحادیه  و  پارلمانی  دوستی  گروه  ازسوی  موضوع  این 

المجالس شد.
در  جوکار  محمدصالح  خوزستان،  نسیم  روزنامه  گزارش  به 
واکنش به دیوار کشی ترکیه در مرز ایران، گفت: این اقدام 
آنکارا در راستایهدف رژیم صهیونیستی برای تامین امنیت آب 
در مقابل جبهه مقاومت و فلسطین است، ترکیه از سال های 
گذشته به دنبال دیوار کشی دربین مرز خود با ایران است که 
چنین اقدامی بین دو کشور همسایه و مسلمان پذیرفته نیست.

نماینده مردم یزد در مجلس ادامه داد: اقداماتی که بر منافع 
ملی دو کشور اثر منفی دارد بدون هماهنگی قابل قبول نیست 
از این رو بایدوزارت کشور و وزارت امور خارجه موضوع را با 

جدیت دنبال کنند و تذکر جدی به مقامات ترکی بدهند.
وی با یادآوری حقابه ایران در مرزهای شرقی کشور، بیان 
کرد: ترکیه با سدهایی که بر رودخانه های مرزی زده است 
منابع آبی ایران رامحدود کرده، این اقدام تغییرات اقلیمی و 

خشکسالی جدی را رقم می زند.
رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس تاکید 
کرد: دیپلماسی پارلمانی برای حل این مسئله پر اهمیت است، 
گروه دوستیپارلمانی ترکیه و اتحادیه بین المجالس می توانند 
از ظرفیت های خود  تواند  آفرینی کنند. مجلس می  نقش 
برای حفظ منافع مردم استفاده وبا مقامات ترکیه مذاکره شود.

از 21 متهم این پرونده ؛
۱۲ متهم متروپل 

از مدیران شهرداری آبادان بودند
طرح  رعایت  بدون  اصولی  غیر  و  ناکافی  نظارت  اعمال 
تفصیلی و رأی کمیسیون ماده ۵ از جمله تخلفات شهرداری 

در حادثه متروپل بوده است.
برای  دادگاه  حکم  به  اشاره  با  تهران،  شهر  شورای  عضو 
مدیران شهرداری آبادان در حادثه متروپل، گفت: لازم است 
از این احکام درس عبرت گرفته شود تا در تهران شاهد بروز 

چنین اتفاقاتی نباشیم.
ناصر امانی در تذکر پیش از دستور خود در جلسه شورای شهر 
تهران با بیان این که حکم حادثه متروپل از سوی قوه قضاییه 
صادر شده است، گفت: از ۲۱ متهم این پرونده ۱۲ نفر مدیران 
شهرداری آبادان بودند که از این میان شهرداران یا سرپرستان 

شهرداری و یا معاونین فنی و عمرانی و شهرسازی بودند.
وی با بیان این که برای این افراد چند تخلف در احکامشان 
انفصال  مدت  بلند  یا  و  مدت  کوتاه  به صورت  یا  که  آمده 
از خدمت شدند، افزود: اعمال نظارت ناکافی و غیر اصولی 
بدون رعایت طرح تفصیلی و رأی کمیسیون ماده ۵ از جمله 

تخلفات شهرداری در حادثه متروپل بوده است.
امانی افزود: عدم نظارت کافی در زمان ساخت و عدم اعمال 
جمله  از  مشارکت  پروژه  این  در  اصولی  کنترل  و  نظارت 
که  است  بوده  متروپل  حادثه  در  آبادان  شهرداری  تخلفات 
من پیشنهاد می کنم مرکز مطالعات شهر تهران این حکم را 
تجزیه و تحلیل کند تا درس عبرتی شود که در تهران شاهد 

بروز چنین حوادثی نباشیم.

سخنگوی بانک مرکزی :
۱۶ بانک دیگر مکلف 

به عرضه ارز اربعین شدند
برای دریافت ارز اربعین متقاضیان تنها باید کارت ملی خود را 
ارائه دهند و هیچ محدودیتی برای دریافت ارز اربعین نیست، 
برای  جذابیتی  و  است  مسافرتی  ارز  بیستم  یک  تنها  زیرا 

دلالان ندارد.
سخنگوی بانک مرکزی از تکلیف ۱۶ بانک دیگر به عرضه 

ارز اربعین خبر داد.
در  مرکزی  بانک  نوشت:  توئیتر  در  وفا«  قمری  »مصطفی 
راستای تسهیل شرایط عزیمت هموطنان به عتبات عالیات 
در ایام اربعین حسینی علاوه بر پنج بانک عامل قبلی، تمامی 
شعب ارزی ۱۶ بانک دیگر را هم با اولویت شهر تهران و 
کلان شهر ها مکلف کرد تا ارز اربعین با نرخ توافقی به زائران 
عرضه کنند.از دیگر خدمات بانک مرکزی به زائران اربعین 
از صرافی های  یا معادل آن دینار عراق  پرداخت ۱۰۰ دلار 
باید  تنها  متقاضیان  اربعین  ارز  دریافت  برای  است.  بانکی 
کارت ملی خود را ارائه دهند و هیچ محدودیتی برای دریافت 
ارز اربعین نیست، زیرا تنها یک بیستم ارز مسافرتی است و 

جذابیتی برای دلالان ندارد.
بانک مرکزی در بخشنامه ای به بانک های ملی، سپه، تجارت، 
ملت و صادرات، تاکید کرد درصورت بروز هرگونه اختلال در 
سامانه نظارت ارز )سنا( صرفا پس از احراز هویت متقاضیان، 
نسبت به فروش ارز اقدام کرده و پس از رفع مشکل سامانه 

سنا، اطلاعات مربوط به فروش ارز را در سامانه ثبت کنند.

مدیرکل پشتیبانی امور دام خوزستان :
۲ هزار تن مرغ و گوشت منجمد بین 

موکب های اربعین توزیع شد
مدیرکل پشتیبانی امور دام خوزستان گفت:۲ هزار تن مرغ و 
گوشت قرمز منجمد به قیمت مصوب بین موکب های اربعین 

در خوزستان توزیع شد.
حمید بدوی افزود:از این میزان ، یک هزار و ۷۰۰تن مرغ و 

۳۰۰تن گوشت قرمز منجمد است.
وی گفت: درصورت نیازو تقاضای بیشترموکب های اربعین 
برای مواد پروتیینی ، شرکت پشتیبانی امور دام استان آمادگی 
نیاز   ، استان  های  درسردخانه  پروتیینی  مواد  ذخایر  از  دارد 

موکب های اربعین را تامین کند.
موکب های اربعین در خوزستان که شمار آنان به یک هزار و 
موکب می رسد در روزهای اخیر خدمت رسانی و پذیرایی از 

زائران اربعین حسینی را شروع کرده اند.
همه نیازهای موکب های اربعین از نذورات و هدایای مردمی 

تامین می شود.
 مرزهای بین المللی چذابه و شلمچه ۲ مرز رسمی برای تردد 

زایران اربعین حسینی و عتبات عالیات هستند.

نگاه روز
عباس عبدی: 

حذف نظام قیمت گذاری
 خیر محض است

محض  خیر  قیمت گذاری،  نظام  حذف  نوشت:  عبدی 
منابع  اتلاف  و  رانت،  فساد،  که  موجب می شود  و  است 
کم شود، در مقابل بهره وری افزایش یافته و قیمت های 

نسبی راهنمای رفتار اقتصادی شوند.
در  اجتماعی  سیاسی  مسائل  تحلیلگر  عبدی  عباس 
فساد  و  دستوری  »قیمت گذاری  عنوان  با  یادداشتی 
نظام مند« در روزنامه اعتماد نوشت: متأسفانه این روز ها 
از  برخی  می نویسم  دستوری  قیمت گذاری  نقد  در  که 
می گویند  پیاپی  نواصولگرا  کم اطلاع  و  رسانه ای  افراد 
که چرا زمان روحانی این ها را نمی گفتید؟ در حالی که 
زمینه  در  ویژه  به  باره  این  در  چقدر  که  نبوده اند  پیگیر 
زیان های  به  توجه  با  و  اکنون  گفته ام.  و  نوشته  انرژی 
پرسید  می توان  قیمت گذاری،  سیاست  بنیادی  و  فراوان 
که، پس چه باید کرد؟ آیا باید در کوتاه ترین زمان این 
نظام را حذف کرد، همان گونه که در روسیه انجام شد؟ 

طبعاً پاسخ مثبت نیست.
چند دهه است که درگیر این فساد ساختاری هستیم، اگر 
یکی دو سال دیگر هم با برنامه حذف قیمت گذاری باشد 
ویژه  به  زده شود.  آب  به  بی گدار  است که  این  از  بهتر 
که باید نظرات و همکاری مردم را هم به دست آورد. در 

اینجا برخی از اصول پیشنهادی را طرح می کنم.
لازمه  که  کلی  اصول  رعایت  و  وجود  به  باید  ابتدا   -۱
رقابت و حذف قیمت گذاری است اشاره کرد. اصولی که 
بدون آن ها حذف قیمت گذاری ممکن نیست و زیان هم 
و  واردات و صادرات  آزادی  و  انحصار  نفی مطلق  دارد. 
کنترل آن از طریق تعرفه های متعارف و بالاخره کنترل 
نقدینگی، زمینه هایی اصلی برای این هدف هستند. پس 

از این اصول کلی؛
بعد  به  امروز  از  که  است  این  ضروری  اقدام  اولین  ۲ـ 
هیچ موردی قیمت گذاری جدید نشود. در واقع هیچ کالا 
و خدماتی به سیاهه قیمت گذاری اضافه نشود. این شرط 

اساسی است.
به  حرکت  و  قیمت گذاری  تدریجی  کاهش  و  حذف  ۳ـ 
سوی کاهش شکاف میان قیمت بازار و قیمت دستوری 
به عنوان یک اصل پذیرفته شود. به عبارت دیگر مطلقاً 
بلکه  کند،  پیدا  افزایش  قیمتی  شکاف  که  ندهیم  اجازه 

باید کاهش یابد.
قیمت گذاری  شمول  از  فوریت  به  کالا ها  برخی  ۴ـ 
از  یکی  خودرو  قیمت گذاری  خودرو.  مثل  شوند،  خارج 
نابخردانه ترین سیاست هایی است که تا کنون اجرا شده 
است. این حد از نابخردی را جز با فساد نمی توان توجیه 
کرد. نه به سود سهامدار است، نه به سود کارخانه و نه 
سود  به  نه  و  تولید  کیفیت  سود  به  نه  و  مردم  سود  به 

سرمایه گذاری، زیان آن مطلق و همه جانبه است.
مثل  دولتی  مهم  کالا های  که  بود  این  اصلی  پیشنهاد 
منتقل  مردم  به  موجود  قیمت  با  انرژی  حامل های 
موانع  و  بفروشند  را  آن  روز  قیمت  به  و خودشان  شوند 
اکنون  شود.  حداقل  یا  حذف  هم  وارداتی  و  صادراتی 
مردم  موافقت  کسب  برای  لازم  شروط  از  یکی  هم 
مابه التفاوت  انتقال  چگونگی  قیمت گذاری،  حذف  با 
حاصل از قیمت گذاری به جیب مردم است. کارشناسان 
دولت  که  داده اند  زمینه  این  در  را  طرح هایی  اقتصادی 
می تواند اجرا کند. تعیین سبدی از سهام شرکت نفت و 
این سبد  داخل  قیمت جهانی  به  آن  تولیدات  واریز کل 
می تواند مبنای حذف قیمت گذاری انرژی شود و سپس 
کار  این  کند.  پیدا  تسری  تولیدات  کلیه  به  این سیاست 
با  باید  که  است  رسانه ای  و  اجتماعی  پیوست  نیازمند 

همکاری همه تدوین و اجرا شود.
ولی مجلس هفتم اصولگرا ماده مربوط به این هدف را 
قربانی انتخابات سال ۱۳۸۴ کرد و با حذف آن، رییس 
تا  وقت مجلس اعلام کرد که به مردم عیدی دادند، و 
 ۱۰۰ را  بنزین  قیمت  سال   ۵ مدت  به  و   ۱۳۸۹ سال 
معاون  که  بعد  سال  چند  سپس  کردند،  تثبیت  تومان 
ایران  از قیمت بنزین در  ایران آمد و  مجلس روسیه به 
اعتراض  در  اصولگرا  مجلس  رییس  آقای  کرد  تعجب 
ارزان تر  ایران  در  بنزین  قیمت  که  گفت  وضع  این  به 
از آب خوردن است! در سال ۱۳۹۸ هم جرقه مخالفت 
این  که  زدند  نواصولگرایان  را  بنزین  قیمت  افزایش  با 

جرقه ای به انبار پنبه نارضایتی عمومی بود.
در هر حال حذف نظام قیمت گذاری، خیر محض است و 
موجب می شود که فساد، رانت، و اتلاف منابع کم شود، 
نسبی  قیمت های  و  یافته  افزایش  بهره وری  مقابل  در 
در  که  این  بر  مشروط  شوند،  اقتصادی  رفتار  راهنمای 
مقام دولت به لوازم آن، چنانچه در یادداشت آمده است 

باشیم. پایبند 

64 تختخوابي ؛
حمیدیه صاحب بیمارستان میشود

سرپرست فرمانداري حمیدیه با اشاره به مقدمات احداث 
بیمارستان ۶۴ تختخوابي در این شهرستان گفت: احداث 
بیمارستان در این شهرستان مهم و ضروري است و براي 
اجرایي شدن این پروژه اقدامات خوبي انجام شده است.

 ۶۴ بیمارستان  احداث  هماهنگي  نشست  در  پور  الوان 
تختخوابي شهرستان حمیدیه بیان کرد: یکي از اقدامات 
حمیدیه،  شهرستان  مردم  سلامت  حوزه  در  ضروري 
در  سهولت  ایجاد  راستاي  در  بیمارستان  این  احداث 
به  بهره مندي مناسب و  به خدمات درماني و  دسترسي 

موقع از خدمات درماني است.
محل  تعیین  و  اعتبار  تخصیص  به  توجه  با  گفت:  وي 
تا  است  این  بر  ما  تلاش  همه  بیمارستان،  این  احداث 
پروژه  این  اجرایي  روند  و  زني  کلنگ  در  تسریع  شاهد 

باشیم.
فرماندار با اشاره به پیگیري انجام شده در راستاي احداث 
این بیمارستان، گفت: مجموعه شهرستان آمادگي کاملي 

براي به ثمر رسیدن این پروژه مهم دارد.

دریچه

شورای  مجلس  عمران  کمیسیون  عضو  یک 
شخص  های  تلاش  رغم  علی  گفت:  اسلامی 
رئیس جمهور و وزیر راه و شهرسازی بانک ها 
در ارائه تسهیلات برای ساخت مسکن همکاری 
های  دستگاه  دیگر  سوی  از  و  نداشته  را  لازم 
اجرایی زمین های در اختیار خود را برای ساخت 

مسکن عرضه نکرده اند.
مجتبی یوسفی درباره مشکلات مردم در حوزه 
مردم،  زندگی  اول  اولویت  کرد:  بیان  مسکن، 
 ۶۵ مسکن  که  پذیرفت  باید  و  است  مسکن 
اختصاص  خود  به  را  خانوار  سبد  هزینه  درصد 
داده و حتی در شهرهای بزرگ این رقم بیش 
این است. سیاست های غلط دولت قبل در  از 
اینکه وزیر وقت صراحتا اعلام  حوزه مسکن و 
مسکن  ساخت  برای  ای  برنامه  هیچ  کرد  می 
با  حوزه  این  در  امروز  تا  شده  سبب  ندارد 

مشکلاتی مواجه شویم.
سرشماری  اساس  بر  کرد:  اظهار  ادامه  در  وی 
خانوار  میلیون  نیم  و  شش  حدود   ،۹۵ سال 
مستاجر داریم، اگر ما سالیانه به طور متوسط یک 
میلیون به نیاز کشور نیز اضافه کنیم قطعا امروز 
با متقاضیان بالاتری در این حوزه مواجه هستیم. 
مستاجر  خانوار  میلیون   ۱۰ حدود  حداقل  امروز 

هستند که نیاز به مسکن دارند.
نماینده مردم اهواز در مجلس شورای اسلامی، 
باید  بازار مسکن  برای ساماندهی  اینکه  بیان  با 
با  مسکن  تقاضای  و  عرضه  بین  زیاد  فاصله 
عنوان  به  نه  ها  دولت  حمایت  و  ساز  و  ساخت 
متصدی، برطرف شود، تصریح کرد: در مدیریت 
ایم  بحران مواجه شده  با  امروز  تقاضا  و  عرضه 
چراکه حمایتی از ساخت و سازها در دولت قبلی 
از  استفاده  مدت  کوتاه  در  دیگر  سوی  از  نشد. 

ابزارهایی مانند مالیات می تواند دست سوداگران 
حوزه مسکن را کوتاه کند.

گفت:  مجلس  عمران  کمیسیون  عضو  این 
رونق  و  سال طرح جهش  یک  یازدهم  مجلس 
تولید مسکن را دنبال کرد و به دو موضوع یعنی 
ساز  و  ساخت  از  حمایت  و  مالی  منابع  تامین 
کنندگان با ارائه تسهیلات و زمین پرداخت. این 
برای ساخت  بود که منابع مالی  بار  اولین  برای 
سهم  از  درصد   ۲۰ و  شد  بینی  پیش  مسکن 
یافت.  اختصاص  مسکن  به  سالانه  تسهیلات 
های  برخانه  مالیات  قانون  مجلس  همچنین 
خالی را به تصویب رساند تا این دو قانون بتواند 
سیاست  مالی،  منابع  تامین  ساخت،  از  حمایت 
های تشویقی، تامین زمین ارزان قیمت و گرفتن 
مالیات برای کنار زدن سوداگران بازار مسکن و 
عرضه مسکن های خالی به بازار را پوشش دهد.

وی در ادامه تاکید کرد: اما نکته ای که وجود دارد 
این است که در این دولت پس از مصوب شدن 
اینکه شخص رئیس  این دو قانون و علی رغم 

جمهور با جدیت موضوع  را دنبال کرد و در یک 
بازه یک ساله ۵ بار جلسه شورای عالی مسکن را 
تشکیل داد، شاهد کوتاهی هایی هستیم که مورد 
اعتراض مقام معظم رهبری قرار گرفت و در بازار 
نیز شاهد هستیم که اتفاق خاصی رخ نداده است. 
در عین تلاش های رئیس جمهور و وزیر راه و 
شهرسازی تیم اقتصادی دولت همراهی لازم را 

نداشته است.
تیم  اعضای  از  برخی  امروز  افزود:  یوسفی 
ساخت  برای  اگر  که  معتقدند  دولت  اقتصادی 
تورم  ایجاد  به  منجر  وام  این  دهند  وام  مسکن 
کشور  برای  مشکلاتی  تورم  این  و  شد  خواهد 
ایجاد می کند، با این نظریه در اولین گامی که 
باید برای اجرای قانون مصوب مجلس و ساخت 
تسهیلات  پرداخت  یعنی  گیرد  صورت  مسکن 

کارشکنی شده است.
امروز شاهد  این عضو کمیسیون عمران گفت: 
هستیم  ساختمانی  مصالح  قیمت  افزایش 
بدون  مسکن  ساخت  برای  قیمت  حداقل  و 

تومان  میلیون   ۶ متری  زمین  نرخ  احتساب 
است، مردم از کجا این مبلغ را بپردازند. این ها 
برای ساخت  نشان می دهد که همراهی لازم 

مسکن وجود ندارد.
یوسفی در ادامه با اشاره به تکلیف قانون گذار به 
دستگاه های دولتی برای واگذاری زمین های در 
اختیار خود، بیان کرد: علی رغم اینکه به صراحت 
با  برخورد  و  زمین  اختصاص  نحوه  قانون  در 
مدیرانی که در اختصاص زمین همکاری ندارند 
وزارتخانه  از  برخی  همچنان  اما  شده  مشخص 
ها همکاری لازم را در تامین زمین ندارند. ۲۵۰ 
اختیار  در  مقطعی  در  دولتی  اراضی  هکتار  هزار 
وزارتخانه ها قرار گرفته تا ماموریتی را اجرا کنند 
اما به دلیل تغییر ماموریت این زمین ها اکنون 
یا  شود  نمی  آنها  از  ای  استفاده  یا  هستند  آزاد 
برخی از وزارتخانه های متولی آنها را به تفرجگاه 
این  متصرفان  یا  و  کرده  تبدیل  خودشان  برای 
زمین ها را تصرف کردند در حالی که این زمین 
ها متعلق به مردم است. ما به صراحت در قانون 
راه و  به وزارت  باید  این زمین ها  ایم که  گفته 
شهرسازی بازگردد و برای ساخت مسکن اقشار 

ضعیف و متوسط مورد استفاده قرار گیرد.
ادامه  در  مجلس  عمران  کمیسیون  عضو  این 
رئیس جمهور  به شخص  بنده  کرد:  خاطرنشان 
گفتم اینکه عده ای می گویند پرداخت ۲۰ درصد 
تسهیلات سالانه به حوزه مسکن تورم زا است، 
غلط است. چراکه ما در قانون نگفتیم که منابع 
جدیدی تعریف شود بلکه گفتیم از همین ۳ هزار 
همت تسهیلات، ۲۰ درصد را به مسکن پرداخت 
کنید. از سهم سوداگری کم کنید و به حوزه ای 
که پیشران اقتصاد کشور است ارائه کنید که این 

عمل اتفاق نیفتاده است.

عضو کمیسیون عمران :

حداقل با ۱۰ میلیون مستاجر مواجه هستیم

رییس کمیسیون محیط زیست شورای شهر اهواز : 

احداث بوستان های غیرکارشناسی موجب هجوم زمین خواران شد

دخل و خرج کارگران هم خوانی ندارد ؛

متوسط هزینه سالانه خانوار شهری ۹۲میلیون تومان است

رییس کمیسیون محیط زیست شورای شهر اهواز گفت: احداث بوستان 
های متعدد توسط سازمان های غیرمرتبط با فضای سبز در شهرداری 
اهواز موجب شده تا این بوستان ها تبدیل به متروپل های این شهر 
شود که به دلیل رها شدن آنها شاهد هجوم زمین خواران به  این 

بوستان ها هستیم.
محمد مهدی مطیعی در هفتاد و سومین نشست رسمی در صحن 
علنی شورای اسلامی کلانشهر اهواز، با بیان اینکه نسبت به فضای 
سبز در دوره های مختلف شورای شهر اهواز نگاه سطح پایین وجود 
مختلف  سازمان های  است  رسیده  جایی  به  کار  افزود:  است  داشته 
شهرداری در دوره های مختلف اقدام به ایجاد بوستان کرده اند که به 
دلیل نگاه غیرکارشناسی این بوستان ها با مشکل جدی روبه رو هستند.

وی گفت: کمیسیون محیط زیست ششمین دوره شورای شهر اهواز با 
نگاه بنیادین به حوزه فضای سبز با استفاده از تیم کارشناسی و علمی 

به دنبال ریل گذاری صحیح در این زمینه است.
وی ادامه داد: امروز شرایط به گونه ای رسیده است که حتی سازمان 
خدمات موتوری اهواز هم اقدام به ساخت بوستان می کند که این 
نگاه سطح پایین به موضوع فضای سبز، به مرور موجب شده تا تمام 

اختیارات سازمان فضای سبز شهرداری از آن گرفته شده است که در 
آخرین مورد نیز نظارت سازمان فضای سبز در دوره فعلی فعالیت شورا 

از این سازمان گرفته شد.
های  بوستان  احداث  در  مقصر  عوامل  با  برخورد  خواستار  مطیعی 
غیرکارشناسی در اهواز شد و گفت: تا میزان قصور و تقصیر عوامل 
احداث این بوستان های غیرکارشناسی که مشکلات زیادی را در پی 
داشته مشخص نشود، باید انتظار تکرار چنین وقایعی در این شهر 
وجود دارد. وی با انتقاد از اظهارات غیرکارشناسی برخی اعضای شورای 
اسلامی شهر پیرامون فضای سبز گفت: درخت کنوکارپوس می تواند 
عناصر سرب و روی موجود در هوا را جذب و در سلول های خود 
نگهداری کند که این خاصیت در مرکبات هم نیست، این در حالی 
است که در نطق ها و سخنرانی ها بدون آگاهی نسبت به کاشت این 

درخت انتقاد می شود.
رییس کمیسیون محیط زیست شورای شهر اهواز افزود: اگر احداث 
بوستان ها و فضای سبز در اهواز توسط سازمان های مختلف شهرداری 
انجام شود دیگر امکان پاسخگویی در این زمینه وجود نخواهد داشت.

رییس شورای اسلامی شهر اهواز نیز در این نشست با انتقاد از گسترده 

بودن قطع درختان درسطح شهر اهواز گفت: وضعیت قطع درختان در 
سطح اهواز جای گلایه دارد.

سیاوش محمودی ادامه داد: قطع درختان به پدیده ای نگران کننده و 
روزانه در اهواز تبدیل شده است که ضروری است سازمان فضای سبز 
گزارشی از کمیسیون ماده هفت برای برخورد با متخلفان قطع درخت 

به این شورا ارایه کند.
اقدامات شهرداری  از  تقدیر  با  این جلسه  از  وی در بخش دیگری 
اهواز در مرز چذابه برای میزبانی از زایران اربعین گفت: آنچه ستاد 
اربعین خوزستان به عهده شهرداری اهواز پیرامون اربعین در مرز چذابه 

قرارداده است، توسط شهرداری به خوبی انجام شده است.
برای  اهواز  شهر  ورودی های  بهبود  و  فضاسازی   افزود:  محمودی 
استقبال از زایران از جمله موضوعات است که در روزهای اخیر به 

صورت جدی در دستور کار است.
وی همچنین با تسلیت حادثه تصادف مینی بوس شوشتر که منجر به 
کشته شدن ۱۶ تن از هم استانی های خوزستانی شد گفت: اداره کل راه 
و شهرسازی و استانداری خوزستان نسبت به استانداردسازی جاده های 

استان اقدام لارم را انجام دهند.

سید رضا طباطبایی ، ضمن تحلیل داده های آماری ارائه از سوی 
مرکز آمار ایران در ارتباط با دخل و خرج خانوار ایرانی، بیان کرد: 
همان طور که مرکز آمار اعلام کرده متوسط مخارج و هزینه کرد 
تومان  میلیون  بالای ۹۲  به  سال ۱۴۰۰  در  ایرانی  خانوار شهری 
رسیده که این مخارج شامل مسکن، البسه، خوراک، حمل و نقل، 

درمان و ... است.
وی با بیان اینکه درآمد قشر کارگر ایرانی سالانه ۷۰ میلیون تومان 
هم نیست، افزود: خانوار کارگری قشر متوسط و روز به ضعیف ایران 
با توجه به آمارهای ارائه شده از سوی مرکز آمار از میانگین مخارج 

خانوار شهری، تقریباً ماهی یک میلیون تومان عقب است.
متوسط  قشر  گرفتاری  دومین  اینکه  بیان  با  اقتصادی  کارشناس 
این روزها بخش  ابراز کرد:  از درآمد است،  و کارگر سهم مسکن 
اعظمی از درآمدهای کارگران هزینه مسکن می شود و این موضوع 

در بازار گرانی ها، مشکلات فراوانی را برای این قشر پدید آورده است. 
طباطبایی با بیان اینکه سهم مسکن از درآمد خانوار هر چه کمتر 
باشد، وضعیت اقتصادی خانوار بهتر است چرا که می تواند با کاهش 
سهم مسکن، در دیگر بخش ها مانند رفاهی، فرهنگی، سفر و ... 
هزینه کند، تاکید کرد: با توجه به اینکه مسکن بیش از یک سوم و 
گاهی نیمی از حقوق و درآمد کارگران را می بلعد، دیگر مجالی برای 

هزینه های دیگر نمی ماند.
وی با بیان اینکه به صورت طبیعی باید یک ششم حقوق ماهانه 
کارگر صرف مسکن شود، ابراز کرد: هر میزان سهم مسکن از این 
یک ششم، بیشتر شود، سهم دیگر مخارج شامل درمان، حمل و نقل، 
رفاه، فرهنگی، مطالعه، مصرف لبنیات و پروتئین و ... کاهش می یابد.

کارشناس اقتصادی با بیان اینکه اگر کارگران ماهی هشت و نیم تا 
۹ میلیون تومان حقوق بگیرند تازه می توانند هزینه به درآمد خود را 

یر به یر کنند، بیان کرد: در آن حالت بازهم نمی توان پس انداز، یا 
مسافرت و خدمات رفاهی و ... را نیز متصور بود چرا که در بهترین 

حالت هزینه و درآمد کارگران مساوی می شود.
طباطبایی با بیان اینکه با تلاش های دولت ضریب جینی کاهش 
دارد،  وجود  بسیاری  فاصله  ایده آل،  شرایط  تا  هنوز  اما  کرده  پیدا 
مهمترین  قبل،  سال های  اقتصادی  نادرست  سیاست های  افزود: 
عامل ایجاد شرایط کنونی است. از سوی دیگر بزرگ بودن دولت، 
و  تولید  موانع  مولد،  و  اقتصادی  دستگاه های  مدیریت  توان  عدم 
ظرفیت های  گرفتن  نادیده  با  تحریمی  خود  تحریم ها،  صادرات، 
را  از دیگر مسائلی است که شرایط کنونی   ... و  درونی کشورمان 
برای کارگران پدید آورده که دولت سیزدهم از ابتدا بنای خود را بر 
اصلاح این امور قرار داده و امیدواریم در این زمینه نیز موفقیت هایی 

حاصل شود.

روابط عمومی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی خوزستان

آگهی نقشه برداری صدور سند مالكیت روستایی و شهری

بنیاد   ، و عرضه مسکن  تولید  از  و حمایت  قانون ساماندهی  به  موادی  الحاق  قانون  اجرای  در 
مسکن انقلاب اسلامی خوزستان در نظر دارد عملیات نقشه برداری به منظور تهیه نقشه ثبتی 

وضع موجود املاک واقع در روستاهای شهرستان بهبهان ، به شرح ذیل را انجام دهد.
1- روستای قلعه سید مقیم بخش یک پلاک ۵1۹0 از توابع شهرستان بهبهان

آگهی  حقوقی  صاحبان  اطلاع  جهت  الذکر  فوق  قانون  اجرایی  نامه  آیین   2 ماده  الذابموجب 
میگردد که 20روز پس از انتشار آگهی و پس از هماهنگی با بنیاد مسکن شهرستان مربوطه و 
با در دست داشتن مدارک مستند در محل حاضر ونسبت به معرفی محدوده مالکیت متصرفی 

خود اقدام و همکاری لازم رامعمول دارند.


